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Minnesanteckningar Styrelsemöte för Stångåns vattenråd 
7/9-23 

Plats: Kommunhuset i Kisa (Lokal: Sjön) 
Närvarande Håkan Lundberg Linköpings kommun, Yngve Blomberg Kinda Kommun, Matts 
Järgården, Kindasjöarna AG, Anna Nordgren Vimmerby kommun, Jakob Bergengren 
Tekniska Verken, Christer Afzelius Stora Sjöarna AG, Pär Thorell Naturskyddsföreningen, 
Erika Weddfelt Naturskyddsföreningen, Stefan Westerberg Vimmerby AG, Bo Lindborg 
SÖDRA, Göran Olsson, Kindasjöarna AG, Bengt Olsson, Stora Sjöarna AG 

 
 

§1 Dagordningen fastställdes och samtliga hälsades välkomna. 
 

§2 Till sekreterare för dagens möte valdes Christer Afzelius. 
 

§3 Föregåendes mötesprotokoll föredrogs av Håkan Lundberg och lades till handlingarna. 
 

§4 Öppet möte november 2023 
Tid: torsdag 30 november 18.00-21.00. 
Plats: Rimforsa strand. Projektgrupp för det öppna mötet är Håkan (sammankallande), Pär 
och Christer. Christer kontrollerar om Liljeholmen (eller Rimforsa strand) är ledig den 
aktuella tiden. Rimforsa strand har bokats efter styrelsemötet.  
 
Förslag till innehåll: Fria vandringsvägar och workshop arbetsgruppsvis. Att vi fortsätter vårt 
tema ”Fria vandringsvägar och blågrön infrastruktur” med Mathias Ibbe (Länsstyrelsen) och 
Jakob Bergengren (Tekniska verken). De får första timmen med ett inspirerande och 
kunskapshöjande föredrag med exempel på utförda åtgärder, råd på vägen vid 
åtgärdsplanering. Hur vi som vattenråd kan göra skillnad. Även om vad vattnet ger oss i 
form av dricksvatten, fiske, friluftsliv, turism etc. Fikat tas sedan med till workshop 
arbetsgruppsvis. Namnlista för deltagare på workshop. Lyssna efter intressen och presentera 
sedan lite vad som är på gång i respektive arbetsgrupp. Stor karta krävs att prata kring. 
Önskvärt även med information kring restaureringsdirektivet från EU vilket Mathias Ibbe bör 
kunna berätta om. Facebook-annonsering på samma sätt som 2022.  

 
§5 Lokala vattenvårdsprojekt (LOVA) 
Ansökan om lokala vattenvårdsprojekt (LOVA) för att åtgärda vandringshinder. 
Linköping, Kinda och Vimmerby avser att söka var sitt liknande flerårigt LOVA-projekt för att 
åtgärda mindre vandringshinder. Ansökningarna lämnas till Länsstyrelsen senast 1 december. 
Samverkan inom vattenrådet i ansökningsprocess och genomförande.  
Håkan redogjorde för att Linköping kommer att ta hjälp av Jonas Edlund (Litoralis Natur AB) 
för att utarbeta sin ansökan. Anna förklarade att Vimmerby har mycket begränsat med 
finansiella resurser men hoppas kunna använda en mindre mängd arbetstid för LOVA-
ansökan. Trots stor arbetsbelastning trodde Yngve att Kinda kommun kan få fram en ansökan 
och finansiera förstudiedelen av en mindre åtgärd. 

 

§6 Uppdatering av åtgärdstabell i lokalt vattenvårdsprogram 
Status för aktiviteter i uppdaterade åtgärdstabeller i lokalt vattenvårdsprogram per 
arbetsgrupp gicks igenom gemensamt. 

§7 Rapporter från arbetsgrupperna 

 Vimmerby 
Uppdaterat åtgärdslista. Annars inget att rapportera. 

 Kindasjöarna 
Uppdaterat åtgärdslista. Nimmern och Björkern arbetar vidare i sina projekt.  

 Stora sjöarna 
Provtagning av fisk i Järnlunden. Inledande arbete kring övergödning i Limmern.  
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 Linköping/Stångågruppen  
Påbörjat uppdateringen av åtgärdslistan, arbetat bl.a. med 
samhällsplaneringsfrågor (koppling detaljplan/vattenfrågor), 
vattenskyddsområden och vattentjänstplan. 

 
§8 Ekonomi 
Årligt bidrag från vattenmyndigheten: 42 000 kr. Ett utkast till budget redovisas som visar 
nära balans, noterades ett överskott sedan tidigare år som utgör en buffert. 

 
§9 Styrelselistan 2023 
Styrelselistan uppdaterades. Håkan skickar ut lista för komplettering av kontaktuppgifter. 

 
§10 Hemsidan för Stångåns vattenråd 
Ett kurstillfälle för redaktörerna av vår hemsida stangansvattenrad.se/ med Anders Tingvall 
ska genomföras som fysiskt möte. Håkan bokar tid med Anders. 

 
§11 Kurs- och konferens – redovisning från deltagande 
Kommande konferens: 3-5 okt Vattendagarna, Hässleholm, Skåne. Jakob som sitter i 
programkommittén föredrog planerat innehåll. Jakob och Pär kommer att delta i vattendagarna. 
(Mer information finns på Sveriges förening för limnologis hemsida, http://limnologerna.org/.) 

 
§12 Övriga frågor 
 

 Bo framförde synpunkter på Länsstyrelsens mätning av kadmium (i fisklever) kontra 
värderingen av fisk som livsmedel från sjön Björkern. Mätningarna har olika 
syfte/metodik. Provtagning med inriktning på livsmedelsaspekten för Björkern planeras 
under hösten. Det kan enligt Christer vara intressant att sammanställa och jämföra med 
resultat av pågående och genomförda provtagningar i Järnlunden och andra sjöar inom 
området. Det föreslogs att genomföra ett möte i januari för korrelering av mätresultat.  

 Drillaån: Eventuellt söka extra medel för student (examensarbete). Arbetsgrupp: Jakob 
(sammankallande), Stefan, Christer, Bo L. 

 Skogens Vatten studiecirkel (Södra Skogsägarna), Bo lyfte frågan (EU-medel eller 
finansiering från vattenrådet?). Studie via Teams och fysisk exkursion föreslogs. 
Nysatsning i vår? Besök demoslinga Bodafors (Emån) nämndes. 30-40 deltagare. Lyfts 
vidare i januari. Arbetsgrupp formerades med Bo (sammankallande) och Jacob som 
deltagare. 

 Större Rovmärla – Jacob beskrev problemet som nu är aktuellt i Vättern. För att minska 
risken med vidare spridning föreslogs skyltning vid båtramper och information via 
iFiske. Möjligt att ta fram informationsskyltar genom vattenrådets försorg. Till nästa 
styrelsemöte önskas medverkan från länsstyrelsen så att vi kan få ut skyltar till våren. 
Statliga bidrag bör finnas till skyltning. HaV har underlag till skyltar.  

 Laxbergprojektet, ett större bygge av fiskväg i Sommen/Svartån är i gång. Jacob 
redogjorde för processen fram och visade bild på planerat utförande. Kan vara en 
lämplig plats för fältexkursion 2025.  

 
§13 Nästa styrelsemöte 
V 4 2024 torsdagen den 25 januari  kl. 16.00 – 18.30, Kommunhuset i Kisa. 
Ett förberedande AU-möte hålls: 9 januari, 09.00-11.30. 

 
 

Vid pennan 

Christer Afzelius 

Justerat av Håkan Lundberg 2023-09-29 


